
Geachte voorzitter, 

Mijn naam is Theo Hebing en ook bewoher uit de wijk de Leyens. 
Wij zijn een beetje bang dat deze wijk helaas het afvoerputje van onze mooie 
gemeente dreigt te worden. 
Voor alle duidelijkheid dat geen enkel weldenkend mens tegen uitbreiding van 
het LangeLand Ziekenhuis is met de ontwikkeling van een Orthopedisch 
Centrum. 
Echter het leef- en woongenot staat in deze wijk constant onder druk, dan weer 
een HOM, dan weer wijziging infrastructuur en dan weer iets anders. 
Het kan en mag niet zo zijn dat aan de ene kant mensen beter worden gemaakt 
in een ziekenhuis en een paar honderd meter verderop staat de gezondheid van 
wijkbewoners op het spel. 
Met name heb ik het dan over de plannen voor de bouw van een bovengrondse 
parkeergarage of -dek midden in een woonwijk en op steenworpafstand van 
bewoners, wie verzint zoiets. 
Deze wijk is al volledig door drukke wegen ontsloten door de Zwaardslooteweg, 
Europaweg en Aziëweg, we hebben ook vanmorgen weer kunnen constateren 
dat deze wegen regelmatig volledig geblokkeerd zijn door remmend om 
optrekkend verkeer met alle gevolgen van dien. De luchtkwaliteit in geheel 
Zoetermeer is al slecht maar de wijk de Leyens spant daarin helaas in negatieve 
zin de kroon. Ik nodig u allen uit eens te kijken op Atlas leefomgeving, in 
beheer bij het RIVM en Rijkswaterstaat. 
Wat en voor wie 
De Atlas Leefomgeving biedt informatie over de kwaliteit van de Nederlandse 
leefomgeving. Het gaat om milieuthema's die van invloed zijn op onze 
lichamelijke en geestelijke gezondheid. Onderwerpen zijn onder andere 
luchtkwaliteit, waterkwaliteit en veiligheid en waarbij je op buurtniveau kunt 
inzoomen. In dit kunt u zelfs door gebruikmaking van een satellietverbinding 
inzomen op deze Zwaardslootseweg, Europaweg en Aziëweg + directe omgeving 
of rustig de hiervoor berschikbare kaarten bekijken. De overzichtelijk ingedeelde 
achtergrondinformatie biedt ook de mogelijkheid om zo diep als gewenst in de 
onderwerpen te duiken. 
Hierop is duidelijk te zien hoe slecht het in onze mooie wijk gesteld is. Het gaat 
hierbij niet alleen om luchtvervuiling door uitlaatgassen in combinatie met 
vervuilde lucht vanuit het Europoortgebied maar ook vooral om ultrafijnstof wat 
veelal vrijkomt als slijtstof afkomstig van autobanden en is één van de grootste 
veroorzakers van de vervuiling door microplastics en komt helaas voor altijd als 
ultrafijnstof in onze longen terecht. 
Vanzelfsprekend valt er wel te praten over een ondergrondse parkeergarage met 
daarboven een parkachtige omgeving en nog te zien op oude plaatjes van 
omgeving van het voormalig VVR. Wij gaan uit van een betrouwbaar en eerlijk 
gemeentebestuur welke zich zal houden aan de nog niet zo heel lang geleden 
gemaakte afspraken. 
Voor infrastructuur is over het algemeen wel genoeg geld beschikbaar, in 
combinatie met gebruiker en vervuiler betaald moeten er mogelijkheden zijn 
voor ondergronds parkeren met veilige afvoer van verontreinigde lucht . Immers 
het is ons allen bekend dat deze slechte lucht niet goed is voor de gezondheid, 
ziekten bevorderend werkt op gebied van longen, hart- en vaatziekten, 
beroertes met bovendien nog een grotere kans op dementie. In Ons LangeLand 
Ziekenhuis zullen ze dat vast en zeker niet ontkennen. 
Ik dank u. 
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